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Potpisano prošireno dejstvo Opšteg kolektivnog ugovora 
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Ministar rada i socijalne politike Rasim Ljajić potpisao je u Beogradu 
Odluku o proširenom dejstvu Opšteg kolektivnog ugovora, a 
reprezentativni socijalni partneri Aneks kojim se obezbeñuje njegovo 
prošireno dejstvo. 

Taj aneks na svečanosti u Palati Srbije potpisali su predsednici Ujedinjenih 
granskih sindikata (UGS) Nezavisnost Branislav Čanak i Saveza samostalnih 
sindikata Srbije (SSSS) Ljubisav Orbović i predsednik Unije poslodavaca Srbije 
(UPS) Stevan Avramović. 

Posle potpisivanja dokumenta ministar Ljajić je ocenio da je to novi impuls 
socijalnom dijalogu u Srbiji koji "do sada nije zaživeo na očekivani način". On 
je izrazio uverenje da će današnji potpis biti podsticaj za potpisivanje granskih 
kolektivnih ugovora. 

Ljajić je podsetio i da sledi postizanje socijalno ekonomskog pakta. Potrebno 
je, naveo je on, da svi pokažu razumevanje za makroekonomsku situaciju i 
zato je tokom pregovora razgovarano o svim aspektima svetske ekonomske 
krize i dogovoreno da će se u zavisnositi od efekata te krize primenjivati 
odreñene mere. 



 

"Mi smo sada svi u istom čamcu bez obzira da li se radi o sindikatima, državi ili 
poslodavcima, naš interes nije da veliki broj preduzeća bude zatvoren i 
prinuñen da otpušta radnike jer ne može da primenjuje odrebe Opšteg 
kolektivnog ugovora. Mi vrlo otvorenih ociju posmatramo situaciju i u skladu sa 
tim ćemo preduzimati odreñene mere", kazao je Ljajić. 

On je naveo da 400.000 zaposlenih prima minimalnu platu i da te firme teško 
da će moći da isplate sve što je predviñeno opstim kolektivnim ugovorom. 

Biće formirana i posebna komisija za utvrñivanje činjenica, i ona preduzeća 
koja ne mogu da poštuju obaveze biće izuzeta iz Opšteg kolektivnog ugovora. 

Ljajić je istakao da je primaran cilj očuvanje ekonomske stabilnosti i da se 
neće učiniti ništa da ona bude ugrožena. 

"Kaiš moramo da stežemo, javnu potrošnju da krešemo, administracija mora 
da bude smanjena. To je put ka postizanju pune stabilnosti u ovoj zemlji. 
Vlada od 26 članova nije najbolje rešenje, kao ni parlament sa 250 poslanika", 
kazao je Ljajić. 

On je naveo i da bi plate u javnim preduzećima morale da se smanje i dodao 
da bi vlastitim primerom trebalo pokazati šta se treba činiti u narednoj godini 
jer teško da će Srbiju ostati netaknuta krizom. 

Predsednik UNS Stevan Avramović rekao je da Unija potpisivanjem ugovora 
uzima obavezu prema zaposlenima i naglasio da je glavni motiv za njegovo 
sklapanje bio socijalno ekonomska stabilnost u zemlji. 

Avramović, koji je i predsedavajući Socijalno ekonomskim savetom, podsetio je 
da će to telo pratiti implementaciju Opšteg kolektvnog ugovora. 

Predsednik SSSS Ljubisav Orbović ocenio je da su "danas svi zaposleni 
dovedeni u ravnopravan položaj" i da je došlo do pravog socijalnog dijaloga. 

Prema rečima predsednika UGS Nezavisnost Branislava Čanka, "ovim nije 
završen posao" jer je "Ugovor samo početak jednog procesa". 

"Radiće se sa poslodavcima i o onim stvarima kojih nema u Ugovoru, a to su 
neislaćivanje minimalnih plata, otpuštanje po nahoñenju poslodavaca i 
mobing", kazao je Čanak. 

Prema njegovim rečima, država može da pomogne da se ovi problemi 
otklanjaju tako što će njeni inspekori ozbiljnije kontrolisati poslodavce. 
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